

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱
Careers in Social Work 社會工作生涯

當期課號	3327	Course Number	3327
授課教師	王基豐	Instructor	JEE,FENG WANG
中文課名	社會工作生涯	Course Name	Careers in Social Work
開課單位	社會工作系(四進)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程主要目的在協同學探自我，瞭解工作世界，並學習規劃畢業後之生涯發展，進而體認生涯與生活之意義。藉由個人對自己興趣、特質、能力、價值觀念、優點、及限制各方面的認識，及對外在工作環境的瞭解，透過本課程學習做決定的技巧，瞭解自己的決策風格，並規劃現在及未來生活。	Objectives	The aim of this course is to introduce the basic factors of career, various of career, to realize the philosophy of life and vocation. Furthermore, assist student to adopt personal ability and value to develop the individual career map, otherwise the career of social work will be emphasized.
教材	1.職業興趣組合卡(金樹人編製)/Component Cards for Occupational Interest,by Prof.Kin Su Zen.(Six Types by John Holland) 2.生涯發展阻隔因數量表(陳麗如編製)/Scale for Disturbance Factor from Career Development,by Chen Li Ru.	Teaching Materials	
成績評量方式	1.出席率20% 2.作業 20% 3.平時考試30% 4.期末考試30%	Grading	1.Attendance 20% 2.Home Work 20% 3.Term Exam 30% 4.Final Exam 30%
教師網頁	http://gd.ctas.tcc.edu.tw/page1.htm		
教學內容	1.課前導引 2.生涯規劃的基本概念 3.人格特質與生涯發展之關係 4.職業興趣的內涵與探索 5.職業興趣測驗的運用 6.職業價值 7.社會工作生涯 8.職場的社會工作類型 9.期中隨堂考 10.職場的適應 11.職業道德與倫理 12.社會工作未來的展望 13.社會工作職場訊息資源 14.人格測驗1 15.人格測驗2 16.性向與興趣之區別 17.生涯規劃分組討論 18.期末考試	Syllabus	1.Preliminary Orientation. 2.The Principal Concept of Career Planning. 3.Personality Characters in Career Development. 4.The Content of Vocational Interest and Vocational Exploration. 5.The Applying of Test for Vocational Interest. 6.The Valuation of Vocation. 7.The Career for Social Worker. 8.Social works in Occupational aspects. 9.Mid Term Exam. 10.Adjustment in Occupation for Social Worker. 11.The Ethics and Moral in Social Work. 12.The Futures on both of Social Work and Social Worker. 13.The Occupational Information and Resource for Social Work. 14.Personality Test Section I. 15.Personality Test Section II. 16.The Discrimination Between Tendency and Interest of Vocation. 17.The Forum for Small Goups. 18.Final Exam.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。